
Op 2 Augustus 1947 vond op uitnodiging van de Nederlandse 
delegatie,in samenwerking met de delegaties van Belgis en Luxem
burg een lunch plaats met de Franse delegatie, aan welke lunch 
van Franse z i j d e aanwezig waren: 

1. Monnet, Comndssaire S t n t r a l du Plan 
2. Alphana, Directeur Gknèral é»~Pia*au Min.des A f f . E t r . 
3. Dr.Gfoindey, Directeur des Finances extérieures 
4. M a r j o l i n , Conmii6saire adjoint du Plan 
5. K i r s c h , Directeur au Commiseariat du Plan 
6. Labouret, Attaché au Ministère desAffaires Etrangferes. 
Wij namen d i t i n i t i a t i e f , nadat de Engelsen üis voor een d i 

ner uitgenodigd hadden en er b l i j k b a a r een soortgelijke bijeen
komst van de Engelsen en de Fransen had plaats gevonden. 

Na afloop van het déjeuner heb i k een d r i e t a l vraagstuk
ken ter sprake gebracht,te weten de eventuele b i l a t e r a l e onder
handelingen met de Verenigde Staten, i n het geval dat het 
Marshall-plan wordt aangenomen, het Duitse vraagstuk en het 
vraagstuk van een douane-unie i n Europa. Het la a t s t e vraagstuk 
stelde i k aai de orde op verzoek van de heer Alphand. Men ver
zocht mij of i k daarover enige opmerkingen wilde maken. Ik heb er 
torn opgewezen,dat w i j , alvorens ons te verdiepen i n een douane
unie i n Europa, het vraagstuk van de Duitse invoerrechten zouden 
moeten bekijken. 

Sinds Bismarck was Duitslandop het gebied van het protectio
nisme i n Europa leidinggevend. De wijze waarop Duiu sland z i j n 
p r o t e c t i o n i s t i s c h e p o l i t i e k voerde, vormde de grondslag voor het 
ontstaan van grote concerns en car t e l s i n Daitslsnd, die een 
agressieve e x p o r t - p o l i t i e k (dumping) voerden Overwogen zou moeten 
worden of de bezettende mogendheden n i e t op korte termijn het Duit 
se t a r i e f van invoerrechten geheel zouden moeten veranderen en 
b.v. omzetten i n een f i s c a a l t a r i e f . Daarmede zou i n de toekomst 
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aan Itaitsland de basis van een p r o t e c t i o n i s t i s c h t a r i e f ontiiomen 
'. worden en sou tevens de mogelijkheid geschapen worden voor andere 

Europese landen om hun t a r i e f - p o l i t i e k te k r z i e n j omdat de.be« 
— Schermende maatregelen, welke de Europese landen namen voor een 

groot deel ook .voortsproten u i t de concurrentie, die men van dt 
Duitae indus t r i e ondervond. U i t de discussie bleek dat men vam 
Franse zij d e over d i t vraagstuk i n het geheel nog n i e t had. nsge- . 
daèht. De heer Alphand was deze zaak aanvankelijk riet d u i d e l i j k . 
De heer Hirech y ^ t t t i , onmiddellijk de porte van deze «aak. 
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Daarna bracht de heer Alphand i n discussie het vraagstuk vm 
een Europese douane-unie. Het achtte het* van het grootste belang 
Aat,in verband met de u i t l a t i n g e n van Clayton, i n ons rtoport een 
voorstel op d i t gebied wordt gedaan. Toen men mij vroeg, wat i k 
daarvan dacht, heb ikr geantwoord, dat de t i j d w e l l i c h t r i j p i s 
voor dergelïjkev'ma&tregelen, omdai het t a r i e f van invoerrecht». 
op het ogenblik i i v de economische p o l i t i e k geen beslissende r o l 
epeelt. Ik merkte echter op, dat i k mij afvroeg of het voor . 
Engeland wel mogeJLijk zou z i j n , om aan een dergelijke doi*ane-Lu44 
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I méde te doen, mede i n verband met de p o l i t i e k " v a n preferenties ©f; 

grond van de Ottawa-overeenkomsten. * 
De heer Monnet verzocht toen speciaal he* punt, waa»a 

ïend n i e t mee zou doen.nader toe te l i c h t e n * Ik heb toen i n d i t 
verband de ervaringen me\, overeenkomet van Ouoh^ 1932 i n 
herinnering gebracht. 

Van Franse z i j d e bleek men bijzonder geporteerd t e z i j n voor 
een dmuane^önie, befeta^ande u i t Engeland, F r a n k r i j k , Benelux, 
I t a l i ? en eventueel Zwitsmiand, doch men trachtte ^ns vooral u i t ; 

onze tent te lokken of wij ook bereid zouden z i j n i e t s d e r g e l i j k s 
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te overwegen «onder Engeland. Het was vooral de heer Ansiaux, 
die toen aan de Fransen l i e t b l i j k e n , dat men over deze zaak 
nog wel eens e r n s t i g zou moeten nadenken, voordat men aan een 
de r g e l i j k planbeg>n. 

De heer Alphand bleef v a mening, dat de Pari jee conrerentie 
i n deze voor een lange toekomst-zou moeten decideren* 

Ook de heer.Monnet bleek teer voor d i t plan geporteerd te 
zijn» Hij meende dat een dergelijke Europese tol-unie b.v. i n 
v i j f j a a r t i j d gerealiseerd zou moeten worden en dat zulks reeds 
aanstonds verklaard zou moeten worden. 

Wij Éijn n i e t verder gegaan dan het geven van enige persoon-
l i j k e meningen* Intussen i s het wel Berkwaardig, dat men van 
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Franse z i j d e hieraan zo fn grote betekenis, toekent. VflQ Fransezijde 
merkte men ook ep, .dat de Engelsen i n de conferentie te P a r i j s 

ï wel de meest aarzelende houding aannamen. 
Di t l a a t s t e werd heden d u i d e l i j k k«dlemon6treerd, ornaat S i r 

O l i v e r Frank de i n l e i d i n g , die h i j *s morgens over het Duitse 
vraagstuk wilde houden tot fe middags u i t s t e l d e , omdat er nieuwe 
i n s t r u c t i e s u i t Londen zouden komen en 's middags moest h i j de 

^Ê) vergadering weer afzeggen, omdat men de zaak blijkDaar nog n i e t 
voldoende had voorbereid. 

Als tweede vraagstuk kwam aan de orde het vraagstuk v^n 
de b i l a t e r a l e onderhandelingen met de Verenigde Staten. De heer 
Monnet gaf daarover een uiteenzetting, die overeen kwam met de 
'b*fe$houwing, die i k daaraan wijdde i n mijn rapport van 20 J u l i 
' 1947. Wij brachten i n d i t verband dezelfde bezwaren naar voren, 
die wij aan de heer Clayton mededeelden en die U aantreft i n 

;"' mijn verslag gedateerd 31 J u l i 1947. 
Tot een d u i d e l i j k e conclusie op d i t gebied z i j n w i j , ook 



naiat de heer Spierenburg gepreciseerd had, n i e t gekomen. 
Ten s l o t t e heb i k een uiteenzetting gegeven over het Duitse 

vraagstuk op verzoek van de heer Ansiaux, die daarover contact met 
Brussel gehad had» Ik heb d i t gedaan op een wijze die ons n i e t vast
legde» Ik ben begnnen met een uiteenzetting te geven van onze 
economische r e l a t i e s met Duitsland voor de oorlog, waarbij i k de 
nadruk letfde op de landbouwexport, het verkeer,in het bijzonaer 
de t r a n s i t o en de kapitaalbeleggingen* Om op d i t gebied weer een 
p o s i t i e te kunnen k r i j g e n , zou het onvermijdelijk z i j n , dat Duits-
land weer op QQÏI zodanige, wijze ook weer naar Nederland kan ex
portéren, opdat daarmede onze landbouw export en diensten betaald 
kunnen worden» Daardoor i s het vraagstuk van het productie-niveau 
voor ons van v i t a l e betekenis. Ik stelde dat deze zaak ook van een 
andere z i j d e benaderd zou kunnen worden, n»l» van de zijde van 

; de bezettingskosten, die de bezettende mogendneden hebben te drar-
gen en de kosten, die Engeland en Amerika maken i n verband met . 
de» r a v i t a i l l e r i n g van Duitsland. Deze kosten zouden door het Duit- . 
se volk gedragen moeten worden en om deze kosten te kunnen dragen 
zou i n Duitsland dus eveneens een behoorlijk niveau van productie 
bereikt moeten worden. Het i s voor ons n i e t aanvaardbaar, dat met 
een beroep op de Engelse en Amerikaanse belastingbetaler onze 
v i t a l e producten door Duitsland n i e t kunnen worden afgenomen tejen 
behoorlijke b e t a l i n g en onze diensten evenmin v o l l e d i g i n v r i j e 
valuta betaald worden. 

U i t de discussie bleek, d<at men van Franse zijde zich n i e t 
voldoende gerealiseerd had i n welke moeilijke p o s i t i e , wij ons i n 
d i t opsicht bevinden. 

Ik heb voorts n5^' aan de orde gesteld de vraag of ever het 
proaaci,ie-niveau i n P a r i j s b e s l i s t zou moeten worden of dat d i t 


